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OR.0012.5.30.2023 

 

PROTOKÓŁ nr 63/23 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

odbytego w dniu 20 listopada 2023 r. godz. 09:00 do 11:45 

pod przewodnictwem Pani Anny Dziuby-Marzec 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Drosiński Roman 

2. Dziuba-Marzec Anna – przewodnicząca 

3. Kaftan Sławomir – z-ca przewodniczącej  

4. Poznerowicz Krzysztof 

5. Zarębska Maria 

 

Obecni na posiedzeniu: 

1) Arkadiusz Skupień – naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Kierownik Urzędu Stanu 

Cywilnego (SO.USC), 

2) Andrzej Dąbrowski – Dyrektor Zakładu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych 

(ZOPOW), 

3) Romuald Kucharczyk – Zastępca Dyrektora Zakładu Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych (ZOPOW), 

4) Mirosława Kolanek - Kierownik Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                                

w Wieluniu (MGOPS), 

5) Romuald Zalwert - Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii (GKRPAiPN), 

6) Magdalena Ignasiak – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wieluniu (ŚDS). 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji.  

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 62/23 z posiedzenia Komisji. 
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3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Wieluń na rok 2024. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy 

Wieluń z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego                                   

i o wolontariacie, na rok 2024. 

5. Zaopiniowanie projektu w sprawie współdziałania z Powiatem Wieluńskim w zakresie 

dowozu uczniów niepełnosprawnych. 

6. Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę Nr IV/24/98 Rady Gminy w Wieluniu                    

z dnia 18 grudnia 1998 r. w sprawie podziału miasta na osiedla i gminy na sołectwa. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny                    

w Gminie Wieluń na lata 2024-2026. 

9. Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu Anny Freus (znak: SPZOZ.DO.0.07.071.79.2023)                     

z prośbą o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podatków i opłat 

lokalnych, bądź o uwzględnienie w nowej uchwale na rok 2024 zwolnienia 

przedmiotowego w zakresie podatku od nieruchomości. 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

11. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec dokonała otwarcia posiedzenia. Przywitała wszystkich 

obecnych. Zapytała, czy ktoś proponuje zmiany w porządku obrad? Nikt się nie zgłosił.  

 

Porządek obrad stanowi zał. nr 2. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 2 

Informacja o sporządzonym protokole nr 62/23 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec podziękowała za sporządzenie ww. protokołu. 

Zapytała, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś uwagi do sporządzonego protokołu?  

Radny Krzysztof Poznerowicz powiedział, że na stronie 11 ww. protokołu brakuje jego 

wypowiedzi w związku ze stwierdzeniem, że na ul. Granicznej gmina nie powinna budować już 

więcej lokali socjalnych. Lokale socjalne powinny być w innej lokalizacji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że protokół nr 62/23 zostanie poprawiony 

z uwzględnioną uwagą zgłoszoną przez radnego Krzysztofa Poznerowicza. Zapytała, czy ktoś 

jeszcze zgłasza jakieś uwagi do ww. protokołu? Nikt się nie zgłosił. 

Komisja przyjęła protokół nr 62/23. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Wieluń na rok 2024. zał. nr 3. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Maria Zarębska zapytała, ile rodzin objętych jest pomocą z powodu uzależnienia                    

lub nadużywania alkoholu? Ponadto, zapytała, co to są grypy robocze ds. przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie, o których jest mowa w projekcie uchwały w ww. sprawie i dlaczego jest 

55 takich grup?  

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że grupy robocze są to grupy 

diagnostyczne, ponieważ zmieniła się ustawa o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie                         

na ustawę o przeciwdziałaniu przemocy domowej. Dodała, że w każdym przypadku, kiedy jest 

założona Niebieska Karta, czyli wtedy kiedy występuje przemoc zaczyna się działanie 

pomocowe na rzecz rodziny różnych instytucji. Zespół Interdyscyplinarny powołuje grupę 

roboczą. Obecnie jest to grupa diagnostyczna, w skład której wchodzi m. in. policjant 
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dzielnicowy i pracownik socjalny. Natomiast w zależności od tego jaka jest sytuacja rodziny,           

w której występuje alkohol, w skład takiej grupy może wchodzić również członek Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii. Może 

być również Kurator, pracownik oświaty, czy pedagog. Takie grupy odbywają się raz                              

w miesiącu. Wszystko zależy od tego, ile zostało w zeszłym roku sporządzonych Niebieskich 

Kart, ponieważ daty, które są podane są za rok ubiegły. 55 grup zostało stworzonych na rzecz 

działania rodzin, w których była przemoc, czyli jest 55 rodzin, w których były prowadzone grypy 

robocze. Podsumowując grupa robocza jest zespołem osób, która działa na rzecz rodzin                      

w których jest przemoc, aby ona ustała. Dodała, że jeden punkt konsultacyjny mieści się            

na ul. Reformackiej w Wieluniu jest to punkt poradnictwa. Odbywają się tam indywidualne 

spotkania z terapeutą uzależnień, bądź psychologiem. Podkreśliła, że jest to finansowane                    

z pieniędzy gminnych, z tzw. Funduszu Korkowego.  Dodała, że w ubiegłym roku nie było 

grupowych spotkań na rzecz ofiar przemocy w rodzinie. Zaznaczyła, że grupa robocza 

powoływana jest w każdym przypadku kiedy założona jest Niebieska Karta.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy gmina współpracuje z punktem pomocy 

ofiarom pokrzywdzonym przestępstwem? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że w tym punkcie swoje 

dyżury mają również pracownicy socjalni. Każdy kogo dotyka problem przemocy może tam 

wejść i zapytać jak może uzyskać pomoc.  

Radny Roman Drosiński odniósł się do pierwszego wersu, w tabeli ze str. 6 i 7, gdzie wskazana 

jest liczba punktów sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza 

miejscem sprzedaży - sklepy 84. Zapytał, czy są to sklepy, które mają alkohol na wynos? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że są to sklepy w których 

można kupić alkohol, ale nie spożywa się go w miejscu zakupu, tylko poza nim.  

Radny Roman Drosiński odniósł się do str. 10, gdzie znajduje się tabela - liczba rodzin 

korzystających z pomocy, są tam wskazane 303 rodziny. W związku z tym zapytał, co było                   

w ramach tej pomocy? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że jest tutaj nie tylko liczba 

rodzin, która ma udzielaną pomoc z powodu problemu alkoholowego, tylko są to wszystkie 
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rodziny, którym została udzielona pomoc w 2022 roku. Jest to pomoc finansowa jak                                   

i rzeczowa, w tym jest również praca socjalna. 41 rodzin to są rodziny, które miały udzieloną 

pomoc z powodu wystąpienia problemu uzależnienia od alkoholu. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że w tamtym roku liczba rodzin 

korzystających z pomocy materialnej były to 402 rodziny. Natomiast liczba rodzin z problemem 

alkoholowym to 56 rodzin. Podkreśliła, że w porównaniu do tego roku jest tendencja 

spadkowa. Zapytała, jak wygląda sytuacja jeżeli chodzi o narkotyki i alkohol w szkołach? 

Dyrektor ZOPOW - Andrzej Dąbrowski powiedział, że Zakład Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych nie zajmuje się takimi sprawami. Jest to w kompetencji nauczycieli, 

psychologów i pedagogów szkolnych. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że na ferie i wakacje w tym roku 

przeznaczono 20.000,00 zł. Natomiast w roku poprzednim było 35.000,00 zł. Jeżeli chodzi                    

o wynagrodzenia dla członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                  

i Przeciwdziałania Narkomanii, było 45.000,00 zł, a obecnie jest 79.500,00 zł. Działania 

informacyjne i edukacyjne, w tym kampanie edukacyjne oraz organizacje imprez 

profilaktycznych było 37.000,00 zł obecnie jest tylko 10.000,00 zł. Dodała, że w ubiegłym roku 

była m.in. organizacja wypoczynku letniego w kwocie 50.000,00 zł, harcerstwo w kwocie 

20.000,00 zł, teraz tego nie ma. Powiedziała, że zadzwoni do Sekretarza Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii i zada mu wszystkie 

pytania zadane przed chwilą przez członków komisji. Po pierwsze poprosiła o omówienie 

wykazu zadań i wydatków ze strony 25 i 26. Zaczynając od tego jaka była kwota przeznaczona 

na poszczególne zadania w 2023 roku, a jaka planowana jest na 2024 rok. 

Sekretarz GKRPAiPN - Romuald Zalwert powiedział, że ogólna kwota zaplanowana na 2024 

rok jest to 1.300.000,00 zł. W 2023 roku również była zaplanowana kwota 1.300.000,00                     

zł.      Po kolei omówił rozdział VIII projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Wieluń na rok 2024 zatytułowany „Wykaz zadań i wydatków”. Po pierwsze zajęcia 

sportowe z elementami profilaktyki dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Wieluń – dotacja                 

– 500.000 zł. Powiedział, że jest to dotacja dla Zakładu Placówek Opiekuńczo-

Wychowawczych. Następnie pkt. 2 programy profilaktyczne dla dzieci i młodzieży – zajęcia 
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pozalekcyjne – dotacja – 35.000 zł. Pkt. 3 zapobieganie patologiom i pomoc rodzinom                           

w sytuacjach kryzysowych – dotacja 15.000 zł. Jest to konkurs do którego dwa lata z rzędu nikt 

się nie zgłosił. Pkt 4 terapia dla rodzin uzależnionych i ich rodzin – dotacja 100.000 zł, jest                  

to dotacja na konkurs, który jest ogłaszany na podstawie ustawy o zdrowiu. Przygotowuje                 

to poradnia leczenia uzależnień. Następnie pkt 5 funkcjonowanie świetlic środowiskowych                

w Wieluniu i Olewinie jest to kwota 480.000,00 zł. Zapotrzebowanie na taką kwotę zostało 

złożone przez Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Kolejno pkt                          

6 działania na rzecz osób/rodzin z problemem alkoholowym ukierunkowane na ochronę przed 

przemocą w rodzinie kwota - 30.500 zł. Jest to dla Zespołu Interdyscyplinarnego.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, co jest w zakresie w pkt 6? 

Sekretarz GKRPAiPN - Romuald Zalwert powiedział, że jest to działalność Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Zapotrzebowanie na konkretną kwotę co roku przekazywane jest 

przez Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Kolejno pkt 7 ferie i wakacje w Gminie 

Wieluń z elementami profilaktyki kwota - 20.000,00 zł. Dodał, że co roku jest taka kwota. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że nie jest tak co roku, ponieważ                              

w tamtym roku była to kwota 35.000,00 zł. 

Sekretarz GKRPAiPN - Romuald Zalwert powiedział, że w tamtym roku była kwota 35.000,00 

zł, ponieważ było to z nadwyżki. Powiedział, że pierwotnie podobnie jak jest planowane                     

na 2024 rok była kwota 20.000,00 zł. Kolejno pkt 8 pokrycie kosztów skierowania na leczenie 

– 5.000 zł, są to badania. Komisja decyduje, aby skierować kogoś na badania do lekarza 

psychologa, bądź psychiatry. Następnie pkt 9 wynagrodzenia dla członków GKRPS – 79.500 zł. 

Jeżeli chodzi o wynagrodzenia dla członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii to ta kwota jest policzona z Panią Skarbnik. 

Podkreślił, że zasady wynagradzania członków komisji nie zmieniły się. Powiedział, że w 

związku z tym, że rośnie najniższa krajowa obecnie wpisana jest kwota 79.500,00 zł.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że w tamtym roku w tym punkcie była 

kwota 45.000,00 zł teraz jest to kwota 79.500,00 zł. Zaznaczyła, że aż o tyle nie wzrosła 

najniższa krajowa. Poprosiła o wyjaśnienie wątpliwości co do tego punktu.  
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Sekretarz GKRPAiPN - Romuald Zalwert powiedział, że tak wyliczyli to z Panią Skarbnik. 

Podkreślił, że zasady wynagradzania członków komisji nie zmieniły się. Przewodniczący oraz 

Sekretarz komisji mają 12%. Zauważył, że rzeczywiście jest błąd w wyliczeniach. Powinno być 

o 30.000,00 zł mniej. Następnie pkt. 10 - działania informacyjne i edukacyjne, w tym kampanie 

edukacyjne oraz organizacja imprez profilaktycznych – 10.000 zł. Powiedział, że wpływy                   

z tzw. małpek zmalały o 150.000,00 zł, w 2023 roku w porównaniu do 2022 roku i pkt                           

11 wspieranie środowisk abstynenckich kwota 25.000 zł. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec odniosła się do organizacji imprez profilaktycznych. 

Powiedziała, że w tamtym roku zostało na to przeznaczone 37.000,00 zł, obecnie jest 

10.000,00 zł. W związku z tym zapytała, kto decyduje o podziale tych pieniędzy?  

Sekretarz GKRPAiPN - Romuald Zalwert powiedział, że są to wnioski, które np. złożyła 

Komenda Policji na zapotrzebowanie w wysokości 5.000,00 zł na różnego rodzaju kampanie 

informacyjne oraz zakup gadżetów. Kolejne 5.000,00 zł jest do podziału dla szkół.  

Radny Sławomir Kaftan zapytał, czy do kwoty ogólnej 1.300.000,00 zł jest już dołożona 

nadwyżka z 2023 roku? 

Sekretarz GKRPAiPN - Romuald Zalwert powiedział, że jest to niecałe 100.000,00 zł. 

Dyrektor ZOPOW - Andrzej Dąbrowski odniósł się do wypowiedzi Pana Zalwerta, który 

powiedział, że z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii przeznaczana jest dotacja dla Zakładu Placówek 

Opiekuńczo-Wychowawczych w kwocie 500.000,00 zł. Zaznaczył, że Zakład Placówek 

Opiekuńczo-Wychowawczych nie otrzymuje takiej dotacji. Jest to kwota środków 

przeznaczonych na dotację dla stowarzyszeń oraz klubów, które organizują zajęcia dla dzieci. 

Zakład Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych tylko i wyłącznie obsługuje to zadanie, poprzez 

ogłoszenie konkursu, powołanie komisji oceniającej złożone oferty, wypłatę, rozliczenie                         

oraz sprawdzenie tego. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zaproponowała, aby 30.000,00 zł, które zostało za dużo 

policzone z wynagrodzeń komisji przeznaczyć na Mikrogranty i ogłosić je w styczniu. Zapytała, 

co sądzą o tym członkowie komisji? 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że się z tym zgadza. 
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Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec złożyła poprawkę polegającą na dodaniu w rozdziale 

VIII zatytułowanym „Wykaz zadań i wydatków” pkt. 12 w brzmieniu „Lokalny Program 

Mikrogranty – Mikrogranty Wieluń, którego celem jest promowanie zdrowego stylu życia, 

trzeźwości i abstynencji oraz wspomagania działalności instytucji i stowarzyszeń osób 

fizycznych służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych, narkomanii i innych substancji 

psychoaktywnych oraz promocji zdrowia – 31.500 zł”. Kwota 31.500 zł zostaje przesunięta                    

z rozdziału VIII pkt. 9 „Wynagrodzenia dla członków GKRPA”. Pkt. 9 rozdziału VIII będzie 

brzmiał „Wynagrodzenia dla członków GKRPA – 48.000 zł”. Zarządziła głosowanie. Kto jest za 

poprawką w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się wstrzymał?  

Komisja przy (5 głosach „za”) przyjęła poprawkę w ww. sprawie.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 

Radny Sławomir Kaftan zapytał, na jakie dyscypliny przeznaczana jest dotacja w wysokości 

500.000,00 zł? 

Zastępca Dyrektora ZOPOW - Romuald Kucharczyk powiedział, że jest to piłka nożna, 

siatkówka, piłka ręczna, kolarstwo. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały wraz z przyjętą poprawką w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Wieluń na rok 2024, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja przy (5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 480/63/23 stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Wieluń z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
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24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2024. zał. 

nr 5. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Odniosła się do pkt 9. Powiedziała, że nie jest to możliwe do zrobienia jak 

np. teraz, gdy taki program opracuje się w listopadzie, gdzie jest on ogłoszony 17, a od 20 

można to realizować. Odniosła się również do par. 11 pkt 4, gdzie wpłynęła jedna opinia, która 

nie została uwzględniona. Wnioskowano tam o to, aby konkursy były w I kwartale, a nie                        

w ostatnich miesiącach roku. Zaznaczyła, że jest to bardzo słuszna uwaga. Zapytała, się czy 

można w tym programie zawrzeć, aby te konkursy były ogłaszane w I kwartale? 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że jest to projekt uchwały więc nie widzi przeszkód, aby 

wprowadzić to poprawką.  

Dyrektor ZOPW - Andrzej Dąbrowski powiedział, że wszystkie organizowanie przez Zakład 

Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych konkursy są organizowane w I kwartale. W zasadzie 

jest to już nawet w styczniu. Natomiast są również takie, które uzależnione są od realizacji 

konkursów, które były ogłaszane w styczniu i one ponownie są ogłaszane w czerwcu. Konkursy 

te ogłaszane są dwa razy w roku i nie zazębiają się, tylko uzupełniają.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec złożyła poprawkę polegającą na zapisie § 8 ust.                          

1 „Program będzie realizowany od 1 stycznia 2024 roku do 31 grudnia 2024 roku”, ust.                            

2 „Konkursy na realizację zadań publicznych będą ogłaszane  od 01.01.2024 r. do 30.06.2024 

r.” Zarządziła głosowanie. Kto jest za poprawką w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał?  

Komisja przy (5 głosach „za”) przyjęła poprawkę w ww. sprawie.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały wraz z przyjętą poprawką w sprawie rocznego programu 

współpracy Gminy Wieluń z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego                          

i o wolontariacie, na rok 2024, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja przy (5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie wraz  

z poprawką. Opinia Komisji nr 481/63/23 stanowi zał. nr 6 do protokołu.  
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Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu w sprawie współdziałania z Powiatem Wieluńskim w zakresie dowozu 

uczniów niepełnosprawnych. zał. nr 7. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Roman Drosiński zapytał, czy gdzieś są wpisane warunki tego porozumienia? 

Dyrektor ZOPW - Andrzej Dąbrowski powiedział, że uchwałę realizuje Burmistrz Wielunia, 

który zawiera porozumienie z Zarządem Powiatu. Dodał, że koszt porozumienia wskazany jest 

w projekcie uchwały budżetowej, w dotacji dla powiatu.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie współdziałania z Powiatem Wieluńskim w zakresie dowozu 

uczniów niepełnosprawnych, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja przy (5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia 

Komisji nr 482/63/23 stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu zmieniającej uchwałę Nr IV/24/98 Rady Gminy w Wieluniu z dnia                   

18 grudnia 1998 r. w sprawie podziału miasta na osiedla i gminy na sołectwa zał. nr 9. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Poprosiła, aby naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Arkadiusz Skupień wytłumaczył o jaką 

zmianę chodzi w projekcie tej uchwały. 

Naczelnik SO.USC Arkadiusz Skupień powiedział, że na chwilę obecną obowiązuje w podziale 

miasta na osiedla i gminy na sołectwa uchwała z 1998 roku. W 2018 roku Rada Miejska                           

w Wieluniu podjęła tę uchwałę w tekście jednolitym. Załącznikiem do niej są w par 1 ust.                        

1 konkretne osiedla. Nowe ulice, które się w Wieluniu pojawiły nie wpisano do tych osiedli. Na 
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mocy projektu tej uchwały proponują wprowadzić to, aby wszystko to było zaktualizowane. 

Dodał, że od naczelnika Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Michała Janika 

wie, że w najbliższym czasie nie przewiduje nadania kolejnej nazwy nowej ulicy. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zaproponowała, aby w momencie, gdy będą 

roznoszone do mieszkańców Gminy Wieluń decyzje podatkowe dołączyć do nich informację 

do jakiego Osiedla należy ich ulica, kto jest Przewodniczącym wraz z kontaktem do niego oraz 

informacją kiedy odbywają się zebrania mieszkańców.  

Naczelnik SO.USC Arkadiusz Skupień powiedział, że w tej kwestii swoje stanowisko powinien 

określić Pan Burmistrz. Dodał, że najlepiej byłoby zapytać o to Pana Burmistrza na sesji.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/24/98 Rady Gminy w Wieluniu z dnia 18 grudnia 

1998 r. w sprawie podziału miasta na osiedla i gminy na sołectwa, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Komisja przy (5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia 

Komisji nr 483/63/23 stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. zał. nr 11. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Maria Zarębska odniosła się do uzasadnienia, w którym napisane jest, że liczba dzieci  

i uczniów, którym ma być udzielona pomoc z ww. programu nie może przekroczyć 20% liczby 

uczniów otrzymujących posiłek w szkołach i przedszkolach na terenie gminy. W związku z tym 

zapytała, co będzie w sytuacji, gdy tych dzieci będzie więcej niż wspomniane 20%. Jak będą 

oni wybierani? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że program osłonowy 

dotyczy tylko i wyłącznie dzieci, jest to tzw. pula dyrektorska, czyli jeżeli rodzic nie zgłasza się 
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po tę pomoc do Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej (MGOPS), a dziecko zgłasza 

w szkole wychowawczy, pedagogowi szkolnemu, bądź dyrektorowi, że jest głodne i chciałoby 

jeść te posiłki to wówczas Pani dyrektor mówi, aby dziecko spożywało te posiłki w szkole. 

Natomiast MGOPS bez wydania decyzji środowiskowej za te posiłki zapłaci. Dodała, że coraz 

mniej rodzin zgłasza się o taką formę pomocy. 20% to jest tylko z tej liczby osób, którym 

MGOPS w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” opłaca posiłki. Dodała, że ostatni 

posiłek, który opłacali z tego programu osłonowego był w 2017 roku. Po 2017 roku żaden 

dyrektor nie zgłosił do MGOPS-u, że jakieś dziecko zgłosiło się, aby zjeść posiłek w szkole. 

Podkreśliła, że nigdy nie zdarzyło się, żeby była to większa liczba dzieci niż 20% ogółu dzieci. 

Dodała, że dyrektorzy zawsze dostają od MGOPS-u pisemną informację, że taki program 

osłonowy jest przyjęty w Gminie Wieluń i jeżeli jakieś dziecko zgłosi się po pomoc w formie 

posiłku to wówczas mają możliwość skorzystania z tego programu.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec odniosła się do tego, że dziecko uczęszczające do szkoły 

na terenie Gminy Wieluń będące z innej gminy może otrzymać stypendium Burmistrza 

Wielunia, pójść za darmo na basen, a nie może zjeść darmowego posiłku w stołówce szkolnej. 

Zapytała, dlaczego tak jest?  

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że wówczas gmina z której 

dziecko pochodzi będzie opłacać te posiłki. Jeżeli z kolei dziecko z Gminy Wieluń uczęszcza                

do szkoły w innej gminie wówczas Gmina Wieluń ma obowiązek opłacić taki posiłek.  

Radny Roman Drosiński zapytał, gdzie te posiłki są przygotowywane?  

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że posiłki przygotowywane 

są w szkole. Jeżeli jednak szkoła nie posiada stołówki, gdzie posiłki mogą być przygotowywane 

na miejscu, wówczas jest catering. Zaznaczyła, że z roku na rok zmniejsza się liczba dzieci 

korzystających z takiej pomocy. Dodała, że uważa, że jest to m.in. dzięki Rządowemu 

Programowi 500+, ponieważ wyraźny spadek odnotowywany jest od 2016 roku, czyli kiedy ten 

program został wprowadzony.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
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projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja przy (5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia 

Komisji nr 484/63/23 stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Wieluń na lata 2024-2026 zał. nr 13. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Maria Zarębska odniosła się do wprowadzenia do programu, w którym napisane jest, 

co to jest rodzina, czyli m.in., jest mowa o tym, że dzieci mają „warunki harmonijnego rozwoju. 

Prawidłowo funkcjonująca rodzina zaspokaja potrzeby bezpieczeństwa, przynależności, 

miłości i uznania, bycie akceptowanym. Rodzina jest także miejscem kultywowania                                   

i przekazywania dzieciom systemu wartości, norm postępowania, wzorców zachowania”. 

Odniosła się do faktu, iż Pani kierownik MGOPS przygotowywała na październikową sesję 

projekt uchwały uchylający Samorządową Kartę Praw Rodziny. W związku z tym, zapytała jak 

ma się projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wieluń 

na lata 2024-2026 do Samorządowej Karty Praw Rodziny? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że Miejsko - Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej bez względu na to, czy nie było Samorządowej Karty Praw 

Rodziny, czy była, czy tak jak jest teraz, że została uchylona działa dla dobra rodziny, drugiego 

człowieka i dobra dzieci. Powiedziała, że w październiku Wojewódzki Urząd Pracy w Łodzi 

ogłosił nabór wniosków na dofinasowanie projektów z Funduszy Europejskich w obszarze 

usług środowiskowych, były to usługi społeczne i zdrowotne. Zasady tego nabory były takie, 

że dofinasowanie można było dostać jedynie w projekcie partnerskim, czyli musiał być powiat, 

przynajmniej jedna gmina i przynajmniej jedno stowarzyszenie lub fundacja.                                        

Dofinansowanie można było dostać w wysokości 95% z Funduszy Europejskich, czyli gmina 

musiałaby dołożyć 5%. Powiedziała, że Pani dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Wieluniu (PCPR)  zadzwoniła do niej z pytaniem, czy Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy 
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Społecznej (MGOPS) ma jakieś pomysły na działania w tym obszarze. Odpowiedziała, że tak. 

Pani dyrektor PCPR-u dokonała ustaleń ze Starostą Wieluńskim i zaproponowała wejście                   

do projektu Stowarzyszeniu dla Osób Potrzebujących Pomocy „Razem” w Skrzynnie.  

Zaznaczyła, że ani gmina, ani powiat, ani stowarzyszenie „Razem” nie mieli żadnego 

doświadczenia w pisaniu takich wniosków. W związku z tym wspólnie doszli do wniosku,                    

że poproszą firmę zewnętrzną, aby pomogła im napisać wniosek, koordynować oraz rozliczyć.              

W momencie ogłoszenia naboru przez Wojewódzki Urząd Pracy w Łodzi firmy, które pomagają 

pisać wnioski i je rozliczać zaczęły zgłaszać się do PCPR-u, że mogą coś takiego wykonać. 

Dyrektor PCPR-u wybrała na spotkanie jedną firmę z Łodzi. W ramach pozyskanych środków 

MGOPS chciał stworzyć Klub Seniora działający na terenie Gminy Wieluń, który znajdowałby 

się w dawnym Olimpie, ponieważ ten budynek jest w centrum miasta i w ogólne nie jest 

używany. W ramach tego projektu seniorzy mogliby korzystać z różnego rodzaju usług m.in. 

rehabilitacyjnych, wycieczek, itp. Następnie dyrektor PCPR-u skontaktowała się z innymi 

gminami powiatu wieluńskiego, z zapytaniem, czy są zainteresowane przystąpieniem do tego 

projektu. Okazało się, że aż 8 gmin chce przystąpić do tego projektu. Następnie odbyło się 

kolejne spotkanie z firmą z Łodzi na którym ustalili co będzie robić każda gmina, 

Stowarzyszenie ze Skrzynna oraz PCPR. Okazało się, że wspomniany projekt opiewa łącznie              

na kwotę około 10.000.000,00 zł więc firma, która będzie im pomagała w pisaniu tego 

wniosku, rozliczaniu i koordynowaniu będzie brała jakiś procent z tego. Dyrektor PCPR-u 

zapytała przedstawicieli firmy z Łodzi, czy nie będzie przeszkodą fakt, iż zarówno Powiat 

Wieluński, jak i Gmina Wieluń mają przyjęte Samorządowe Karty Praw Rodziny. Dodała,                     

że w sytuacji gdyby powiat nie uchylił tej karty nikt do tego projektu nie mógłby przystąpić. 

Przedstawiciele z firmy z Łodzi powiedzieli, że nigdy nie współpracowali z żadna gminą                          

w Polsce, która ma przyjętą Samorządową Kartę Praw Rodziny i mili wątpliwości, że może być 

to problem, aby uzyskać dofinansowanie z Unii Europejskiej. Przedstawiciel tejże firmy został 

poinformowany przez Wojewódzki Urząd w Pracy w Łodzi, że jest to przeszkoda, aby ten 

projekt był realizowany. Zaznaczyła, że ona, jak i Pani dyrektor PCPR-u kontaktowały się                          

z Wojewódzkim Urzędem w Pracy w Łodzi w kwestii, czy jest to przeszkoda, że zarówno powiat 

jak i gmina Wieluń mają przejęte Samorządowe Karty Praw Rodziny. Oby dwie otrzymały 

odpowiedź, że jest to przeszkoda. Następnie dyrektor PCPR-u poinformowała Starostwo 

Powiatowe w Wieluniu o tym, że ta karta powinna być w powiecie uchylona, aby mogli ubiegać 

się o środki pieniężne z Unii Europejskiej. To samo zrobiła kierownik MGOPS-u w Wieluniu. 
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Zaznaczyła, że jeżeli tą kartę uchyliłby tylko powiat to do tego programu mógłby przystąpić 

oraz wszystkie gminy powiatu wieluńskiego oprócz Gminy Wieluń, ponieważ ma ona przyjętą 

tą kartę. Dodała, że poprzednie rozdanie tego programu nie jest już aktualne, ale ten sam 

projekt będzie w I kwartale następnego roku, więc będą chcieli do niego przystąpić. W obecnej 

chwili pracują nad kolejnym projektem tj., usługi na rzecz rodziny również w partnerstwie                     

z powiatem, również ze środków unijnych z Wojewódzkiego Urzędu w Pracy w Łodzi.                            

W ramach tego programu chcą realizować usługi dla rodzin w kryzysie tj. poradnictwo, terapie 

oraz mediacje rodzinne. Podkreśliła, że pomoc społeczna jest działem, który zawsze działa na 

rzecz rodziny.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że uważa iż Samorządowa Karta Praw 

Rodziny nie powinna być uchylona. Dodała, że  Samorządowa Karta Praw Rodziny jest zupełnie 

inną rzeczą niż Karta - Strefa Wolna od LGBT. Dodała, że Rzecznik Praw Obywatelskich napisał 

do wszystkich jednostek samorządu terytorialnego, które miały przyjęte Karty Stref Wolnych 

od LGBT, aby te uchwały zmienili. Natomiast Rzecznik nie miał żadnych uwag                                             

do Samorządowej Karty Praw Rodziny. Dodała, że nigdzie w prawie Unii Europejskiej nie 

znalazła przepisów, które stanowiłyby o nieotrzymaniu Funduszy Europejskich dla jednostek 

samorządu terytorialnego, które mają przyjęte Samorządowe Karty Praw Rodziny. 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że nie zależnie od tego, czy 

Gmina Wieluń miała przyjętą Samorządową Kartę Praw Rodziny, czy tak jak jest teraz,                  

że została ona uchylona Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wieluniu robi 

wszystko zgodnie z tym co było w tej karcie zapisane. Nie robią nic przeciwko rodzinom                            

i dzieciom.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy Gmina Wieluń skorzystała z tego,                           

że uchyliła Samorządową Kartę Praw Rodziny? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że Gmina Wieluń nie 

skorzystała z tego, ponieważ trzeba było wcześniej złożyć wnioski. Niemniej jednak będzie                   

II rozdanie do którego chcą przystąpić.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 
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Radna Maria Zarębska odniosła się do tabeli nr 2, gdzie są urodzenia żywe - dzieci 189,                         

a przyrost naturalny ogółem – 191. W związku z tym zapytała, co to znaczy? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek tak jest tam, ponieważ zgonów było 380. 

Radna Maria Zarębska odniosła się do tabeli nr 14, gdzie jest liczba rodzin objętych pomocą 

punktu. Zapytała, co to jest ten punkt? 

Kierownik MGOPS w Wieluniu - Mirosława Kolanek powiedziała, że jest to punkt informacji  

i poradnictwa dla osób dotkniętych zjawiskiem przemocy działający na ul. Reformackiej                          

w Wieluniu. Do tego punktu zgłaszają się wszystkie osoby których dotyka przemoc, wszystkie 

osoby które mają założoną Niebieską Kartę, ale również osoby z zewnątrz zupełnie 

anonimowo prosząc o pomoc. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wieluń na lata 

2024-2026, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja przy (5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia 

Komisji nr 485/63/23 stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 9 

Zajęcie stanowiska w sprawie pisma Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu Anny Freus (znak: SPZOZ.DO.0.07.071.79.2023) z prośbą o podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podatków i opłat lokalnych, bądź o uwzględnienie              

w nowej uchwale na rok 2024 zwolnienia przedmiotowego w zakresie podatku                                       

od nieruchomości zał. nr 15. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Roman Drosiński powiedział, że jest przeciw zwolnieniom podatkowym. 

Radny Sławomir Kaftan powiedział, że w Polsce jest zły system finansowania służby zdrowia. 

Niemniej jednak powiedział, że w tym przypadku jest za zwolnieniem podatkowym 

wieluńskiego szpitala. 
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Radna Maria Zarębska powiedziała, że skoro umarza się podatki prywatnym firmom                             

to dlaczego nie umorzyć podatku szpitalowi. Dodała, że w tym przypadku również jest                          

za zwolnieniem podatkowym. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

pisma Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu Anny 

Freus (znak: SPZOZ.DO.0.07.071.79.2023) z prośbą o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie podatków i opłat lokalnych, bądź o uwzględnienie w nowej uchwale na rok 2024 

zwolnienia przedmiotowego w zakresie podatku od nieruchomości, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Komisja przy (2 głosach „za”, 2 głosach „wstrzymanych” oraz 1 głosie „przeciw”) pozytywnie 

zaopiniowała pismo w ww. sprawie. 

Opinia Komisji nr 486/63/23 stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 10 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zakomunikowała, że do 5 grudnia komisja musi zaopiniować projekt 

budżetu na 2024 rok oraz WPF-u na lata 2024 - 2036. W związku z tym zapytała kiedy członkom 

komisji odpowiada termin komisji na której wydają opinię do projektu budżetu na 2024 rok 

oraz WPFu na lata 2024 - 2036? 

Po przeprowadzonej dyskusji członkowie komisji zdecydowali, że komisja odbędzie się w dniu 

5 grudnia 2023 r. o godz. 11:00. 

Następnie członkowie Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej zostali oprowadzeni przez 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wieluniu Magdalenę Ignasiak po budynku 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Wieluniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 11 

Zamknięcie posiedzenia Komisji.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zamknęła posiedzenie Komisji. Pożegnała wszystkich 

obecnych. 

 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.                

 

    Przewodnicząca Komisji 

 

      Anna Dziuba-Marzec 

 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


